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J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. november
14-én (szerda) 800 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza tanácskozóterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Tímár  Judit
alpolgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika,  Halbländer
József,  dr.  Lovas  László,  Pálosi  Jánosné,  Szabó  Erika
képviselők (7 fő).

Állandó meghívottak részéről: Patocskai Tibor alpolgármester 
  Szép Katalin jegyző

Egyéb meghívottak részéről: Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés 
elnöke

Egyéb érdeklődő: 2 fő

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket, külön köszönti Bányai Gábort, a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés
elnökét.
Megállapítja az ülés határozatképességét, mivel 7 fő képviselő közül 7 képviselő
jelen van. 
Bejelenti  továbbá,  hogy  a  mai  ülés  jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné
köztisztviselő.  Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja  Pálosi  Jánosné  képviselőt,
amely  javaslattal a  Képviselő-testület  7  igen  szavazattal,  tartózkodás  nélkül
egyetért.
Javaslatot  tesz  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  meghívón  szereplő
napirendi pontokat tárgyalja a Képviselő-testület.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:
113/2012.(XI.14.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.



A Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2012. november 14-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  feloszlatása
tárgyában meghozott döntés ismételt megtárgyalása.

     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Kunbaja Község Önkormányzat Képviselő-testületének feloszlatása 
     tárgyában meghozott döntés ismételt megtárgyalása.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

      (Szóbeli előterjesztés)

Franzné Lakner Éva polgármester: Kéri a Tisztelt Képviselőket, hogy gondolják
át  2012.  október  30-án  a  Képviselőtestület  feloszlatása  tárgyában  hozott
döntésüket, mert véleménye szerint a testület döntése előnytelen Kunbaja község
önkormányzatára és településre nézve egyaránt, mert
1. Nem tesz jót Kunbaja erkölcsi megítélésének, nem jó hírünket viszi.
2. Mindenki előtt ismert, hogy az önkormányzati rendszer változások előtt áll.

Döntések sorozatát kell meghozni.
a. közös önkormányzati hivatalok tárgyában,
b. iskolák átadása tárgyában,
c. Társulás keretein belül ellátott feladatok, mint pl.. óvodai nevelés, 

orvosi ügyelet, belső ellenőrzés, tűzoltóság, stb.
3. A  meglévő  bizonytalanságot  egy  választással  „megfejelni”,  teljesen  rossz

döntés, a település érdekeivel ellentétes. Teljes káoszhoz vezetne.
4. Az  önkormányzat  anyagi  helyzetére  való  hivatkozással.  A  választások

költségeit  az  önkormányzatnak  kell  viselni,  aminek  becsült  összege:
1.000.000 Ft.  (Tompán pontosan.  1.094.000Ft) csak megjegyzi,  már ez az
összeg KEOP pályázat önerő részének felét kiteszi, amit nem szavaztak meg.

Reagálna a vele szemben felhozott vádakra:
1. Nem igaz,  hogy nincsenek  előkészítve  a  testületi  ülések,  nem igaz,  hogy

nincsenek előterjesztések. Igen is elő vannak készítve, amit a testületi tagok
megkapnak a meghívóval együtt. Az előző négy évhez viszonyítva sokkal
nagyobb a nyilvánosság és a tájékoztatás.

2. Nem igaz, hogy a testületi tagok nincsenek tájékoztatva a saját hatáskörben
tett intézkedésekről. Sőt meg kell nézni a rendkívüli ülése számát, azért ilyen
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sok, mert minden fontosabb kérdéshez kéri a testület jóváhagyását. Az előző
négy évvel összehasonlítva a testület igen is be van vonva az önkormányzat
működésébe. Mindenről tud a testület.

3. Képviselők  közötti  összhangot  a  polgármester  nem  tudta  megteremteni.
Ehhez  konstruktív  ellenzékre  van  szükség,  személyét  el  kell  fogadni.  Az
elmúlt két évet értékelve azt látja, hogy a képviselő asszony nem tud vele
dolgozni és nem ő vele. És attól,  hogy dolgokról másként vélekednek, az
nem azt jelenti, hogy a testületet fel kell borítani. Az önkormányzatot pedig
polgármester irányítja és nem a képviselők.

4. Nem tud arról, hogy a jegyzővel nem szokott volna egyeztetni.
5. Az  energetikai  pályázat  beadása  előtt  nem  kérte  ki  a  Racsmány  kollega

véleményét, de ő nem energetikus, de még csak nem is tervező, és az, hogy
kinek ki felé van bizalma ez kívülről nem irányítható. Ez vagy kialakul, vagy
nem.

6. Határozottan  állítja,  hogy  ért  a  gazdálkodáshoz  és  ezzel  elég  nehéz
vitatkozni. Még egyszer mondja 125 millió kifizetetlen számla 40 millióra
csökkent.  Elég nehéz érveket  felhozni  arra  vonatkozólag,  hogy nem ért  a
gazdálkodáshoz.  Az  igaz,  hogy  nem könyvelő  és  nem tud  könyvelni,  de
hangsúlyozza,  hogy  ez  nem  is  elvárás.  De  megjegyzi  nagyobb  most  a
számviteli fegyelem, mint az előző négy évben, ebben biztos.

7. Határozottan állítja,  hogy tisztában van a hatáskörökkel,  a  könyvelés és a
számviteli rend betartása jegyző felelőssége és nem a polgármesteré.

8. Az biztos, hogy nem a személye miatt nem akarnak közös hivatalt létrehozni
velünk  a  kistelepülések.  És  sajnos  az  időközi  választás  híre  csak  abban
erősítette meg a kistelepüléseket, hogy Kunbajával ne hozzanak létre közös
hivatalt.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az elmúlt testületi ülésen nem csak a
saját véleményét mondta el. Ők hárman nem ellenzék, hanem a település érdekét
képviselik. Sértő volt rájuk nézve, hogy ha véleményük volt, az minden esetben
leszavazásra került. Több felesleges kiadásba belementek, pl. munkaügyi perek.
Volt  olyan  eset,  amikor  a  polgármester  a  Képviselő-testület  hatáskörében
intézkedett,  ezt  előbb  a  Képviselő-testülettel  kellett  volna  egyeztetni.  A  két
testületi  ülés között tett  intézkedésekről nem kapnak tájékoztatást.  Képviselő-
testületi ülések előtt volt egy „kis képviselő-testületi ülés”, ahol megbeszélték,
mi legyen. Ellenérveik ellenére más döntés született.
A gazdálkodásnál  tudja,  hogy hogyan zajlottak a beszámolók, költségvetések
elfogadása.  Nagyon  furcsának  tartotta,  hogy  a  könyvelő  testületi  ülésen
kijelentette, hogy ne tegyenek neki fel kérdéseket. Az önkormányzatnál eddig 4
könyvelő dolgozott. A gazdálkodás nincs a helyzet magaslatán. Ezért szerettek
volna a könyvelésbe betekinteni, segítőszándékkal. Nem kaptak lehetőséget. A
polgármesternek  nem  levelezni  kellene.  Le  kellene  ülni  megbeszélni.  Ha  itt
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nincs  titkolnivaló,  akkor  belenézhetnek  az  anyagba.  Sok  éves  szakmai
tapasztalata van. Itt a segítséget nem fogadták el. Az érveit elmondta.
Itt  együtt  kellene  dolgozni,  nem  lenne  akkor  személyeskedés.  Úgy  tudnák
irányítani  a  települést,  hogy  az  mindenkinek  jó  legyen.  Összhangot  kellene
teremteni  a  képviselő-testületi  tagok  között.  Javasolni  fogja,  hogy  adjanak
maguknak még egy esélyt,  de  akkor  a  polgármester  a  3  képviselőt  is  vegye
emberszámba. 
A képviselő-testületi előterjesztések sem úgy voltak előkészítve, hogy dönteni
tudjanak.  Az  Ügyrendi  és  Gazdasági  Bizottság  elnöke  sem tud a  kérdésekre
válaszolni. Le van írva, mit kell mondania. Nincs szakember. Ha továbbra is így
csinálják, nem ér semmit a munkájuk.

Javasolja, hogy a község érdekében ne oszlassa fel magát a Képviselő-testület.

Dr.  Lovas  László  képviselő: Újat  nem  tud  mondani,  Barnáné  dr.  képviselő
asszony mindent elmondott. 1-2 sérelem érte őket. Kezdődött az alakuló ülésen.
A kinevezett alpolgármester lemondott a tiszteletdíjáról az önkormányzat anyagi
helyzetére tekintettel. Ez nagyon szimpatikus lépés volt. A következő testületi
ülésen már egy külsős alpolgármester bérét ki tudták gazdálkodni. Ez színjáték
volt.  Ha  nehéz  az  önkormányzat  anyagi  helyzete,  mondjanak  le  a
tiszteletdíjukról. Felesleges funkciónak tartja a külsős alpolgármesteri funkciót,
ez most sem tetszik neki.  Tudnak együtt dolgozni,  de meg kellene fogadni a
másik oldal véleményét is. Figyelmeztető volt Tímár Judit döntése.

Halbländer  József  képviselő: Egyetért  az  elhangzottakkal.  Próbálják  meg,  ha
belenézhetnek az anyagokba, segítene.

Szabó  Erika  képviselő: Az  elmúlt  testületi  ülésen  arra  szavazott,  hogy  ne
oszlassák  fel  a  Képviselő-testületet.  Most  is  kiáll  emellett.  Egyértelműek  az
indokok, visszavetné a falu megítélését.

Pálosi  Jánosné  képviselő: Továbbra  sem  javasolja  a  Képviselő-testület
feloszlatását. Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság elnökeként és képviselőként
otthon minden esetben  át  szokta  nézni  az  ülések anyagát,  kijegyzeteli,  leírja
magának a mondanivalóját, és azt olvassa fel az ülésen. Ha ez így probléma,
nem fogja leírni. Igaza van Barnáné dr-nak, a könyvelő nem tudott válaszolni a
kérdésekre, helyette a jegyző válaszolt. 
Javasolja, hogy dolgozzanak tovább. Ne legyen ellenségeskedés. Az alakuló ülés
alkalmával a 3 képviselő nem vállalt semmilyen tisztséget.
A polgármester munkájával elégedett, jó a visszhang a faluban is. Pályázatokat
nyertek, és csökkentették a hiteleket is.
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Tímár Judit alpolgármester: A köz érdekében vállalta el a tisztséget. Lemondott
a tiszteletdíjáról. Elfogadta, hogy kell még egy ember. Egy idő után kiszorult az
információból,  támadások  érték.  Érdemben nehéz  döntést  felvállalni,  ha  nem
kapja  meg  a  kellő  információkat  egy-egy  döntéshez.  A  Képviselő-testület
feloszlatásakor nem a személyes sérelmei miatt tette fel a kezét. A képviselő-
testületi  ülés  sokszor  személyes  sértegetésig  fajult,  mely  méltatlan  ehhez  a
tisztséghez, feladathoz.
Polgári peres ügyet kezdeményez, mert magánéletében, tisztességében sértették
meg. Megalapozott döntést hozott. Próbált jelezni, de nem hallgatták meg. Nem
érti, hogy miért akkor fontos az ember véleménye, ha eljut egy bizonyos szintre,
mely  túljut  a  falu  határain.  A viták  rendezésébe  külső  embereket  próbálnak
döntőbíróként behozni.
Próbálják  meg  újra  a  munkát,  de  új  alapokra  kell  helyezni  mindent,  a
polgármesternek is.

Franzné Lakner Éva polgármester: Három kérdésben érzi megszólítva magát. Az
önkormányzat életében valóban kardinális kérdés a gazdálkodás. Azonban nem
a polgármester feladata a könyvelés és annak koordinálása. Ez két különböző
fogalom. A könyvelés a mérlegképes könyvelő feladata a jegyző felügyeletével.
A másik kérdés amiben megszólítva érzi magát:  valóban vannak beszélgetések
a  képviselőkkel  testületi  ülésen  kívül,  de  ezt  nem  tartja  hibának,  hogy
megbeszélik a teendőket.  De az önkormányzati döntések itt születnek a testületi
ülésen. A testületi tagokkal és az alpolgármester asszony kész együttműködni.
Sokszor kereste, nem hívta vissza, így a kapcsolat valóban lazult.
A harmadik kérdés: Barnáné dr.  véleménye többször is figyelembe lett  véve,
többször  az ő javaslata  alapján lett  határozat  hozva vagy rendelet  elfogadva,
vissza  lehet  nézni  a  testületi  ülések  jegyzőkönyveit.  Az  iratbetekintésre
ideiglenes bizottságot hoztak létre, azonban nem lett meghatározva a bizottsági
elnök személye, feladatai, ezért nem vizsgálódik még a bizottság. Az SZMSZ
szerint ez előírás.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az iratbetekintésre a bizottságba rajta
kívül  2  képviselőt  javasolt.  Javasolta  Pálosinét  is  a  bizottságba,  hogy  ne
tekintsék  elfogultnak.  A  3  tagú  bizottság  kijelölésre  került.  Telefonon
megkereste  Pálosinét,  időpontot  is  egyeztettek.  Ezután  jött  a  levél  a
polgármestertől, hogy  nem volt törvényes a 3 tagú bizottság megválasztása.
Az  iratbetekintésre  a  képviselőnek  joga  van,  nem  kell  hozzá  bizottságot
létrehozni.  A  2  képviselő  bármikor  betekinthet  az  iratokba.  Levélben
tájékoztatták, hogy állásfoglalást kérnek. Furcsa, hogy leveleznek. Arra ment ki
a játék, hogy ne jöjjenek ide, ne tekintsenek bele az iratokba. 
Tudomása szerint 5 munkaügyi per van folyamatban. Erdődinével kapcsolatban
nem  kaptak  tájékoztatást.  Pontosan  szeretnének  tudni  a  perek  pénzügyi
vonzatáról.
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Franzné Lakner Éva polgármester:  Vannak a múltból húzódó perek is, mint pl.:
a Hajdúné, kettő dolgozó felmentése testületi döntésen alapult. A felmentéseket
az  illetékes  köztisztviselő  készítette  el,  a  jegyző  felügyeletével,  de  sajnos  a
felmentésben eljárási hiba volt, ezért lett az Erdődiné felmentése jogellenes. De
viszont a bíróságon nem állt  meg Erdődiné  azon érvelése,  hogy a felmentés
politikai  hovatartozása  miatt  történt,  sőt  Erdődiné  maga  elismerte,  hogy  a
felmentése  nem  politikai  okokra  vezethető  vissza.   A  könyvelés  valóban
probléma.  Az  önkormányzatnak  nincs  köztisztviselői  könyvelője,   amióta
Hajdúné  nincs  az  önkormányzatnál.  Nincs  államháztartási  szakon  végzett
mérlegképes könyvelő a környéken. Erről én nem tehetek.  

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Volt jó könyvelő, de le lett terhelve.
Mindent  jól  csinált.  Kovácsnét  nem  kellett  volna  hagyni  elmenni.  Hát,  a
Hajdúné könyveléséről inkább ne beszéljünk!

Franzné Lakner Éva polgármester: Kovácsnénak nincs könyvelői végzettsége.

Patocskai Tibor alpolgármester: Elvállalta a külsős alpolgármesteri feladatokat.
Sokat  tettek  a  faluért  az  elmúlt  2  évben.  Az  előző  4  évi  hiányosságokat
javították.  És  ráadásul  nincsenek  betéve  úti  számlák,  mindenki  a  saját  kis
béréből fizeti az úti költségeit. Az előző ciklusban az alpolgármester magasabb
bérért dolgozott. Az alpolgármester személye nem indoka a Képviselő-testület
feloszlatásának, ettől sokkal komolyabb indok kell hozzá.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az előző képviselő-testület adóssága a
2002-2006-os ciklusra vezethető vissza.

Patocskai  Tibor  alpolgármester: Megnézték  a  2006-os  számadatokat,  közel
200millió  volt  az  adósság,  amiből  170-180  millió  Ft  pályázati  elszámolások
csúsztak át 2006-ról 2007-re. A bankszámlán az átadás-átvételkor 2006 őszén
41millió Ft pénzeszköz volt, amiből közel 30 millió Ft viaszmajor támogatás,
így a kifizetetlen számlák összege: kb. 16-20 millió Ft volt.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az előző 4 évben nem győzték az azt
megelőző 4 év hibáit helyre tenni.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Kár  erről  vitát  nyitni,  írtak  levelet  a
Kormányhivatalnak,  kikérték  a  2006-os  átadás-átvételi  jegyzőkönyvet,  ami
egyértelmű.  Pályázati  elszámolások  csúsztak  át.  A  ténylegesen  kifizetetlen
számlák  összege  16-20  millió  Ft  volt,  és  azért  beszél  a  képviselőasszony
200millióról, mert a többi pályázati elszámolásokból adódott össze.
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: 2006-2010-ig  terjedő  időszakban
milyen úti elszámolások voltak, azt azért meg lehet nézni. Konkrétan a Hajdúné
úti  elszámolásaira  gondoltam,  minden  hónapban,  és  a  piros  Toyotával
közlekedtek. Hajdúné úti elszámolását megnézte valaki? Van élelmezésvezető,
akkor miért az alpolgármester vásárol?

Patocskai Tibor alpolgármester: A ciklus kezdetén volt vásárlás, amikor naponta
Bajára járt dolgozni. Elszámolt mindennel, saját gépjárművel járt vásárolni,  a
saját költségén, azaz ingyen.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Akkor miért nem lehet megnézni?

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Miért  nem  kérdezte  meg  nyíltan  mire
kíváncsi. Patocskai Tibor volt a beszerző. Amikor jómagam is hallottam, hogy a
faluban az a pletyka, hogy Patocskai Tibor nem számol el, akkor döntöttem úgy,
hogy inkább a hivatal saját költségén járjon vásárolni minden héten Bácsalmásra
Toyotával és Szűcsné Kiss Zsuzsival. 

Dr. Lovas László képviselő: Igen, az a baj hogy a korábbiakból feltételezi az
ember, hogy ugyanúgy zajlik mint zajlott anno, hogy a beszerzés jelentős része
ott landolt a Hajdú családnál. Azt hihették, hogy úgy van most is, úgy megy a
vásárlás, mint pár éve Hajdúné idejében. A Nagy Pisti is azért lett elítélve, mert
beállt a Toyota, akkor még én is tudom, mert benne voltam, beállt a Toyota a
garázsba,  és  másnap  már  3000km-rel  arrébb  volt  az  óra.  És  a  Nagy  Pistit
ugyanúgy jogerősen elítélték, Hajdúné terjesztette elő, őt is elítélték, a Hajdú
Istvánt is elítélték, erről van egy jogerős bírósági döntés is, nem? És amikor azt
hallom rettegve, hogy már a környék legjobb szakembere, a Hajdúné otthon ül
és vár hogy mikor jöhet ide, én ettől teljesen kikészülök, járásnál is készítik neki
az  állást.  A  Hajdú  családból  nem  került  be  a  Képviselő-testületbe  senki.
Színjáték volt az alpolgármester választás, az egyik lemond a másik nem.

Patocskai  Tibor alpolgármester: Kikéri  a személyeskedést.  Teljesen mindegy,
hogy ki hová tette az x-et. A falu érdekét kell képviselni. a Hajdú családban él,
de nem fog innen senki elmenni. 

Franzné Lakner Éva polgármester: Visszautasítom, hogy a Toyota a Hajduéknál
landolt.   A  kettő  alpolgármester  most  nem  kerül  többe,  mint  előtte  az  egy
alpolgármester.

Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke: Megköszöni, hogy szót
kapott.  Köszönti  a  megjelent  képviselőket.  Gondolkodott,  hogy  szabad-e  a
vitába  belekeveredni.  Azt  hitte,  hogy  Kunbajára  békét  lehet  hozni.  Békíteni

7



próbál, mert nagy baj készülődik. Törésvonal alakult ki a Képviselő-testületben.
2010-ben  dicsérte  Kunbaját,  mert  rengeteget  tettek  a  faluért.  Segíteni  kellett
Kunbajának. 1500 ember nem tudja, mit szeretne. 2010-ben döntöttek így. Nem
bántanak senkit azért, mert másként gondolkodik. 2014-ig nem kellene falubeli
ribillió.  Az  sem  megengedhető,  hogy  egy  államtitkárt  megfenyegessenek.
Személyes konfliktusok, hatalmi harc folyik. 2013-ban a község hitelállományát
a Kormány átvállalja. Egy időközi választásba ez a falu szét fog szakadni, bele
fog rokkanni. A polgármesternek is nehéz a helyzete. Tisztel mindenkit, de ebbe
a  helyzetbe  nem rokkanhatnak  bele.  Mindenki  elismerte  a  Képviselő-testület
munkáját. A polgármester jót tett a falunak. Egy személyes konfliktusba nem
rokkanhat bele a falu. Itt nincsenek titkok. Ez a falu nagy bajban volt 2010-ben.
A polgármestert a falu népe megválasztotta.  Nem szabad hagyni veszni ezt a
közösséget. Mindenki abból induljon ki, hogy Kunbaja nem érdemli meg, hogy
bedőljön, veszni hagyni a falut egy időközi választás miatt. Várják meg a 2014.
évi választást, akkor elszámolás is lesz.
A polgármester hitelesen képviseli a falu érdekeit. Kunbajának iszonyatos rossz
híre volt. Az alpolgármester fizetés ügyét rendezni kell. Itt nincs olyan ügy, mint
amit a képviselők feltételeztek. Nem szabad egyéni ambícióknak alávetni a falut.
Nem a  polgármesterrel  van a  baj.  Rossz  üzenet  a  falunak,  hogy a  környező
települések nem akarnak Kunbajával  közös hivatalt.  A falunak jó  volt,  hogy
Franzné 2010-ben polgármester lett. Félre kell vele szemben tenni a rossz érzést.
Az információáramlás nem most szakadt meg. Ezen változtatni kell.
Egy a fontos, a falu ne szűnjön meg. 2014. után lesznek fejlesztési lehetőségek
Bácsalmáson is örökölt bajok vannak. Kéri, hogy a Képviselő-testület feloszlása
ne történjék meg, fenn is ezt szeretnék. Nem szeretnének erőpróbát. Nem akar
háborút. A falu folytassa a megkezdett konszolidációt. El kell dönteni, hogy igen
vagy nem. Komoly dilemma. Kunbaját egy rossz döntéssel le lehet radírozni.
A családi perpatvar kezelését megbocsátással, kibeszéléssel lehet kezelni.
Ebből a faluból soha nem lesz az, ami volt. Mindenki a józan eszét használja.
Segíteni  fognak  Kunbaján.  Most  még  nincs  itt  az  ideje  egy  választásnak.
Támogassák Kunbaját, hogy a falu ne rokkanjon bele, itt inkább a jövőt építsék.
Amit támogat,  pl.  fejlesztés stb.  – itt  lesz.  A következő évben nem lesz sok
dolga a Képviselő-testületnek.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Elnök Úr  olyan  ígéretet  tett,  hogy
mindenkinek segíteni fog. Akkor, amikor nekik is vannak sérelmeik, nekik is
segítsen. Itt gyakran előfordul, hogy valakinek a becsületébe gázolnak. Gyakran
kitalálnak dolgokat, ami szóbeszéd a faluban. Neki sok dolga van, nem ér rá
mással  foglalkozni,  teszi  a  dolgát.  A sárdobálást,  a  kitalációt  fejezzék be.  A
bosszúállást, a régi dolgokat tegyék félre.

Franzné Lakner Éva polgármester: Mindenkivel kész együttműködni a település
érdekében.
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Tímár Judit alpolgármester: Valóban megy a szóbeszéd, hogy hány millió Ft-ért
vásárolta meg a másik oldal. Kistérségi ülésen is elhangzott. 

Dr. Lovas László képviselő: Megerősíti, hogy megy a szóbeszéd. Azt hallotta a
faluból, hogy ő lesz a polgármester, az élettársa pedig az óvodavezető.

Szabó Erika képviselő: Nem feltétlenül itt, a Képviselő-testület tagjai sorában
kellene keresni azt, aki ezeket terjeszti.

Tímár  Judit  alpolgármester: Mindenkinek  a  saját  családjában  is  szét  kellene
nézni. A polgármester anyja keresetlen szavakkal illette a templom előtt, konkrét
összegeket  vágott  a  fejéhez.  Ugyanezt  a  piacon  Szabó  Erika  édesanyja  is
megtette.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Elhangzik valahol valami, az egyszerű
ember pedig elhiszi. A becsületébe gázoltak nem egyszer.

Tímár Judit alpolgármester: Bizonyítani tudja, hogy az autóját miből vásárolta,
milyen pénzből.

Bányai  Gábor  a  Bács-Kiskun  Megyei  Közgyűlés  elnöke: Átélt  már  hasonló
dolgokat. Ha lehet, tiszta lappal kellene folytatni. A falu nem bírja ki. 2 ember
konfliktusát ne a falu szenvedje meg. A konfliktusokat mindenki tegye félre a
falu érdekében. Beszéljék meg egymás között. A falu mélypont alatt van. Ha a
személyes konfliktusok nem kezelhetők, a falu belebukik, szétszakad.

Tímár  Judit  alpolgármester: Róla  lepereg  a  támadás.  Szereti  elmondani  a
véleményét. Észérvekre tud változtatni. A Képviselő-testületről és a falu életéről
a döntéseket nem észérvek alapján próbálta a polgármester meghozatni, hanem
erőszakkal,  zsarolással  próbálta  a  döntéseket  kierőszakolni.  Megpróbál  a
településért ugyanúgy dolgozni, ahogy eddig. Tiszta a lelkiismerete. Van egy
szint,  amit  az  ember  már  nem  tolerál,  tiszteletben  kell  tartani  a  választott
képviselő döntését.

Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke: Hibának tartja, hogy a
Képviselő-testület elutasította a napenergia pályázatot. 10 nap volt a pályázatra.
Nem volt  leegyeztetve,  dönteni  kellett,  mert  elfogy a  keret.  Ilyen pályázatot
luxus visszautasítani, de megérti. Nem szabad egy ilyen pályázatot kihagyni.
Kunbajának mindig segít. Az ÖNHIKI decemberre csúszik át. Mindent megtett,
hogy jobb legyen. Köszöni, hogy meghallgatták.
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Bányai  Gábor  a  Bács-Kiskun Megyei  Közgyűlés  elnöke a  Képviselő-testület
üléséről 935 órakor eltávozott.
Patocskai Tibor az üléstermet 10 percre elhagyta.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  Képviselő-testület  tagjaival  kész  az
együttműködésre.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Szeretné elmondani, hogy napirenden
van a Centrál-Mentál pályázata, a MÁK lezárja a pályázatot. Kéri, hogy értsék
meg,  hogy  volt  ez  a  pályázat.  A  támogatás  összege  az  önkormányzat
vagyonában van. Itt van most is. Más hírek mennek kifelé. Őt soha nem kérdezte
meg senki a pályázatról. Foglalkoztat, amit vállalt, azt teljesíti.

Dr. Lovas László képviselő: mindenki tudja honnan jönnek az információk.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  Képviselő-testülettel  kapcsolatban
felelősségteljes döntést kér.

Szép Katalin  jegyző: Felmerült  a polgármester  és a  jegyző közötti  összhang.
2007. szeptembere óta dolgozik itt, esküt tett. Az a legnagyobb hibája, hogy az
előző polgármester  idejében került  ide.  2010-ben,  a  helyhatósági  választások
után  megkérdezte  a  polgármestert,  hogy  igényt  tart-e  a  munkájára.  Korrekt
módon igyekezett dolgozni. Vád érte, hogy paktál az ellenzékkel. Bagó Ibolya
könyvelővel  is  volt  konfliktusa.  A Magyar  Államkincstártól  került  ide.  Úgy
gondolta,  a  szaktudásával  tudja  segíteni  a  munkát.  Mérlegképes  könyvelő,
adótanácsadó  és  választási  szakértő.  Amióta  a  Ktv.  szakasza  rendelkezik  a
bizalmatlanságról,  többször  a  fejéhez  vágták,  hogy  ezt  tartsa  szem  előtt.
Számára  minden  ügyfél  egyenlő.  A  Képviselő-testületet  is  igyekezett
kiszolgálni.  Keményen  érintette,  amikor  Bagó  Ibolya  feljelentést  tett  az
önkormányzat ellen. Fontolgatja a pert, mert személyét Bagó Ibolya megsértette.
Budapesti vendégek voltak a Hivatalban, amikor rácsapta az ajtót. Ezt nem lehet
senkinek megengedni. Személye veszélyben volt.  Bagó Ibolya nem írta alá a
teljességi  nyilatkozatot.  Nem  volt  hajlandó  ellátni  azt  a  feladatot,  amire  a
Képviselő-testülettől megbízást kapott. Több nézeteltérésük volt.
Több pályázatot beadtak, amelyben az érintett köztisztviselők tevékenyen részt
vettek. Ilyen volt pl. az ÖNHIKI pályázat. Kollektív munka volt, a pályázatot
elő kellett elkészíteni. Köszönetét fejezi ki ezért az érintett köztisztviselőknek. A
dolgozóknak kell a biztatás. Az önkormányzat érdekeinek szem előtt tartásával
dolgozunk.
Január  1-től  átkerül  a  Járási  Hivatal  állományába.  Kéri  a  tisztelt  Képviselő-
testületet,  hogy  a  közös  hivatal  létrehozásánál,  a  közös  hivatalhoz  való
csatlakozásnál  tartsák  szem  előtt  azt,  hogy  a  3  köztisztviselő  állása
megmaradjon.  A 3  köztisztviselő  közül  2-nek felsőfokú végzettsége  van.  Az
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adóügyi-igazgatási  ügyintézőnek  –  felsőfokú  végzettsége,  a  műszaki
ügyintézőnek–  felsőfokú  végzettsége,  Dudás  Tiborné  anyakönyvvezető  –
középfokú végzettséggel rendelkezik.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  hatásköröknél  tudatosítani  kell,
hogy a hivatalt a jegyző vezeti a polgármester irányításával. Ha nincs hatáskör
túllépés, nincs probléma sem. Sajnos nem állt ki a polgármester a jegyző mellett
Bagó Ibolyával szemben. A polgármester legfőbb munkatársa a jegyző, ha nem
működnek együtt, gond van. Voltak hatáskör túllépések. Nehéz úgy dolgozni, ha
a szakember a munkában mellőzve van. Átlátja a dolgokat, itt változtatni kell.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  jegyzővel  szoktak  egyeztetni.  Bagó
Ibolyával kapcsolatos problémát érzékelte. A könyvelő vidéki, idegenként nem
ismerhette.  A  történtek  után  a  megbízás  megszüntetése  mellett  volt.  Abban
egyetért,  hogy  a  magatartási  szabályokat  illik  betartani.  A  Képviselő-testület
ülésén vita volt,  hogy mit  hova kell  könyvelni.  Ebbe nem tud beleszólni,  ez
szakmai kérdés. Olyan ügyben nem fog állást foglalni, amihez nem ért.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő:  Bagó Ibolya ügyét nem  képviselő-
testületi ülésen kellett volna tárgyalni.

Szép Katalin jegyző: Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy őt személy szerint Bagó
Ibolya hivatali hatalommal való visszaéléssel gyanúsította meg.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolta,  hogy  döntsenek  a  Képviselő-
testület ügyében.

Szép Katalin jegyző: Elmondja, hogy az Ötv. 35. § (3) bekezdésében foglaltak
alapján, ha a képviselő-testület döntését önkormányzati érdeket sértőnek tartja,
egy alkalommal kezdeményezheti, hogy a döntést a képviselő-testület ismételten
tárgyalja  meg.  Ezzel  a  kivételes  eszközzel  a  polgármester  csak  ugyanazon
ügyben  élhet  egy  alkalommal.  A  törvény  határidőket  szab  a  polgármester
számára.  Az  ülést  követő  3  napon  belül  nyújthatja  be  kezdeményezését,  a
képviselő-testületnek a benyújtástól számított 15 napon belül döntenie kell. A
polgármester  2012.  november  02-án  Bácsalmáson  adta  postára
kezdeményezését,  ugyanis  november  01-je  munkaszüneti  nap  volt.  A
kezdeményezés benyújtása határidőben történt. 

Elmondja továbbá, hogy az október 30-án megtartott képviselő-testületi ülésen
az  önfeloszlatás  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő  javaslatára  történt,
most Barnáné dr. Jámbor Dominika javaslata, hogy ne oszoljon fel a Képviselő-
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testület,  és az október 30-i,  112/2012.(X.30.) öh. számú határozatukat vonják
vissza.

Franzné Lakner Éva polgármester: Javasolja, hogy a két felvetésről név szerinti
szavazással  döntsenek. A Képviselő-testület tagjai egyetértenek a név szerinti
szavazással? Aki egyetért, igennel szavazzon.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

114/2012.(XI.14.) öh.  H a t á r o z a t
Név szerinti szavazásról döntés

Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  hatályos  Szervezeti  és
Működési Szabályzat 25. § (13)-(16) bekezdésekre hivatkozással a polgármester
javaslatára  a  „112/2012.(X.30.)  öh.  határozat  visszavonása”  tárgyában  és
„Kunbaja Község Önkormányzat Képviselő-testületének feloszlatása” tárgyában
név szerinti szavazásról határozott.
Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

Szép  Katalin  jegyző: Ezután  ismerteti  a  név  szerinti  szavazás  szabályait.
Tájékoztatja  a  jelenlévőket,  hogy  név  szerinti  szavazás  esetén  a  jegyző  a
képviselők nevét abc sorrendben olvassa fel, akik nevük felolvasása után „igen”,
„nem”,  „tartózkodom”  kijelentéssel  szavaznak,  a  polgármester  utolsóként
szavaz.  A  szavazást  a  névsorban  fel  kell  tüntetni,  a  szavazás  eredményét  a
polgármester hirdeti ki. A szavazási névsort a jegyzőkönyvben kell rögzíteni.
A külön hitelesített névsort, jelenléti ívet a jegyzőkönyvhöz kell csatolni.

Ezt követően a jegyző elkészíttette a név szerinti szavazás jelenléti íveit.

A  Képviselő-testület  ülésének  további  eseményeit  a  név  szerinti  szavazásról
készült 1-18/2/2012. sz. jegyzőkönyv tartalmazza.

Név szerinti szavazás után

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

115/2012.(XI.14.) öh.  H a t á r o z a t
112/2012.(X.30.) öh. határozat visszavonása

12



Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  név  szerinti
szavazással úgy határozott, hogy a „Kunbaja Község Önkormányzat Képviselő-
testületének  feloszlatása”  tárgyban  hozott  112/2012.(X.30.)  öh.  határozatát
visszavonja.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző

Ezt  követően a  Képviselő-testület  0  „igen”  szavazattal,  7  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

116/2012.(XI.14.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbaja Község Önkormányzat 
Képviselő-testületének feloszlatása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  tárgyban  hozott
döntést újratárgyalta és név szerinti szavazással úgy határozott, hogy a testület
nem oszlatja fel magát.

Határidő: azonnal
Felelős: Szép Katalin jegyző

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
1010 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

Pálosi Jánosné
képviselő
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